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TUKUMA  NOVADA  DOME 
SOCIĀLO UN VESELĪBAS JAUTĀJUMU KOMITEJA 

 
 

 

SĒDES PROTOKOLS 

Tukumā 

2023. gada 15. jūnijā         Nr. TND/23/6 

Sociālo un veselības jautājumu komitejas sēde sasaukta 2023. gada 15. jūnijā plkst. 8.30 

Tukumā, Tukuma novadā. Sēde ir atklāta, bet tai ir slēgtā daļa. Sēde notiek klātienē, izmantojot 

elektronisko balsošanas sistēmu dokumentu vadības programmā “LIETVARIS”. Paralēli tiek 

izmantota tiešsaistes videokonference Zoom (attēla un skaņas pārraide reālajā laikā). 

Sēdi plkst. 8.30 atklāj un vada Sociālo un veselības jautājumu komitejas priekšsēdētāja Dace 

Lebeda, protokolē lietvedības sekretāre Anita Belousa. 

Tiek veikts sēdes audioieraksts. Sēdes atklātās daļas jautājumu izskatīšana audioierakstā 

fiksēta ieraksta laikā no 00:00:00 līdz 00:47:47. Slēgtās daļas audioieraksts fiksēts ieraksta laikā no 

00:47:48 līdz 01:24:59. Sēdes turpinājums audioierakstā fiksēts ieraksta laikā no 01:25:00 līdz 

01:54:04. 

Sēdē piedalās: 

- Sociālo un veselības jautājumu komitejas balsstiesīgie deputāti: Dace Adiņa, Sandis Čilipāns, 

Modris Liepiņš, Normunds Rečs, Agnese Ritene, Dace Lebeda, Juris Šulcs, Imants Valers; 

(nepiedalās deputāte Ilze Gotfrīda – citu neatliekamu darba pienākumu dēļ); 

domes deputāti: 

- Gunda Cīrule (attālināti, izmantojot tiešsaistes videokonferences sarunu rīku Zoom); 

pašvaldības administrācijas darbinieki: 

- Anita Belousa, Lelde Bičuša, Sanita Bļodniece, Sanita Limanska, Baiba Peizuma, Baiba Pļaviņa, 

Aiga Priede, Ligita Proņina, Gundega Rugāja, Inese Valtere, Tamāra Vaļuka, Arturs Vinbergs, 

Sintija Zekunde; 

pašvaldības iestāžu darbinieki: 

- Mairita Čuda – Slampes pagasta pārvaldes vadītāja, 

- Evita Freimane – Kandavas un pagastu apvienības nekustamā īpašuma pārvaldniece, 

- Jeļena Hodakovska – Tukuma novada sociālā dienesta Rehabilitācijas nodaļas vadītāja, 

- Ieva Liepiņa – Tukuma novada sociālā dienesta juriste, 

- Dace Pole – Džūkstes pagasta pārvaldes vadītāja, 

- Māris Valdmanis – Sēmes un Zentenes pagastu pārvaldes vadītājs. 

 

Citi: 

- Toms Kleinbergs – praktikants Tukuma novada sociālajā dienestā, 

- Liena Trēde – laikraksta “Neatkarīgās Tukuma Ziņas” žurnāliste. 
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Sēdes izsludinātā darba kārtība: 

1. Par grozījumiem ar Tukuma novada domes 2023. gada 26. janvāra lēmumu apstiprinātajā 

Tukuma novada pašvaldības sociālās aprūpes centra “Rauda” nolikumā. 

2. Par grozījumiem Tukuma novada domes 2022. gada 30. novembra lēmumā “Par pašvaldības 

dzīvojamo telpu, kas netiek nodotas atsavināšanai, sarakstu” (prot. Nr. 20, 45. §). 

3. Par grozījumiem Tukuma novada domes 2022. gada 30. marta lēmumā “Par sociālās 

dzīvojamās mājas un sociālā dzīvokļa statusa noteikšanu” (prot. Nr. 6, 71. §). 

4. Par pienākuma vērtību, atsavinot nekustamo īpašumu pret pienākumiem. 

Sēdes slēgtā daļa no 5. līdz 7. jautājumam:  

5. Par reģistrēšanu palīdzības reģistrā dzīvojamās telpas izīrēšanai. 

6. Par dzīvojamās telpas īres nosacījumu maiņu. 

7. Par dzīvojamās telpas izīrēšanu. 

8. Informatīvs – apkopojums par veselības aprūpes pieejamību un ģimenes ārstu vajadzībām un 

pašvaldības lomu veselības aprūpes nodrošināšanā. 

Dace Lebeda ierosina balsot par sēdes darba kārtību. 

Balsojums par darba kārtības jautājumiem 

Par darba kārtību balso: "par"  -  
8 (Dace Adiņa, Sandis Čilipāns, Dace Lebeda, Modris Liepiņš, 

Normunds Rečs, Agnese Ritene, Juris Šulcs, Imants Valers) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

  

Nolemj: apstiprināt šādu sēdes darba kārtību: 
 

1. Par grozījumiem ar Tukuma novada domes 2023. gada 26. janvāra lēmumu apstiprinātajā 

Tukuma novada pašvaldības sociālās aprūpes centra “Rauda” nolikumā. 

2. Par grozījumiem Tukuma novada domes 2022. gada 30. novembra lēmumā “Par pašvaldības 

dzīvojamo telpu, kas netiek nodotas atsavināšanai, sarakstu” (prot. Nr. 20, 45. §). 

3. Par grozījumiem Tukuma novada domes 2022. gada 30. marta lēmumā “Par sociālās 

dzīvojamās mājas un sociālā dzīvokļa statusa noteikšanu” (prot. Nr. 6, 71. §). 

4. Par pienākuma vērtību, atsavinot nekustamo īpašumu pret pienākumiem. 

Sēdes slēgtā daļa no 5. līdz 7. jautājumam:  

5. Par reģistrēšanu palīdzības reģistrā dzīvojamās telpas izīrēšanai. 

6. Par dzīvojamās telpas īres nosacījumu maiņu. 

7. Par dzīvojamās telpas izīrēšanu. 

8. Informatīvs – apkopojums par veselības aprūpes pieejamību un ģimenes ārstu vajadzībām un 

pašvaldības lomu veselības aprūpes nodrošināšanā. 

1. § 

Par grozījumiem ar Tukuma novada domes 2023. gada 26. janvāra lēmumu apstiprinātajā 

Tukuma novada pašvaldības sociālās aprūpes centra “Rauda” nolikumā 

ZIŅO: Sanita Limanska – Juridiskās nodaļas juriste. 
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Dace Lebeda ierosina balsot par lēmuma projekta virzīšanu izskatīšanai domei. 

Par lēmumu balso: "par"  -  
8 (Dace Adiņa, Sandis Čilipāns, Dace Lebeda, Modris Liepiņš, 

Normunds Rečs, Agnese Ritene, Juris Šulcs, Imants Valers) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

  

Nolemj: 

virzīt tālākai izskatīšanai domei lēmuma projektu “Par grozījumiem ar 

Tukuma novada domes 2023. gada 26. janvāra lēmumu apstiprinātajā 

Tukuma novada pašvaldības sociālās aprūpes centra “Rauda” nolikumā”. 

2. § 

Par grozījumiem Tukuma novada domes 2022. gada 30. novembra lēmumā  

“Par pašvaldības dzīvojamo telpu, kas netiek nodotas atsavināšanai, sarakstu”  

(prot. Nr. 20, 45. §) 

ZIŅO: Māris Valdmanis – Sēmes un Zentenes pagastu pārvaldes vadītājs, 

Dace Pole – Džūkstes pagasta pārvaldes vadītāja, 

Mairita Čuda – Slampes pagasta pārvaldes vadītāja, 

Ligita Proņina – Komunālās nodaļas galvenā speciāliste mājokļu jautājumos, 

Evita Freimane – Kandavas un pagastu apvienības nekustamā īpašuma pārvaldniece. 

JAUTĀJUMI: Juris Šulcs, Agnese Ritene. 

ATBILDES: Baiba Pļaviņa, Ivars Liepiņš. 

IZSAKĀS: Juris Šulcs, Agnese Ritene, Baiba Pļaviņa, Ivars Liepiņš, Ligita Proņina, Imants Valers, 

Dace Lebeda. 

Juris Šulcs lūdz uz domes sēdi sagatavot pārskatāmu informāciju par dzīvojamām telpām, 

kas paliek pašvaldībai, un par to labiekārtojuma pakāpi. Uzskata, ka labiekārtotās dzīvojamās telpas 

nepieciešams atstāt pašvaldībai, lai ir iespēja izīrēt dzīvokļus tiem, kas reģistrēti palīdzības reģistros 

dzīvojamās telpas izīrēšanai. Rosina izskatīt nepieciešamību ņemt vērā, vai personai, kas vēlas 

privatizēt no pašvaldības īrēto dzīvokli, jau nepieder cits īpašums. 

Baiba Pļaviņa piebilst par darba grupā lemto, ka prioritāri ir mājokļi, kuri pašvaldībai 

nepieciešami. Tikai tad, ja dzīvojamās telpas pašvaldībai nav nepieciešamas, var lemt par 

atsavināšanu vai atļauju  tās privatizēt. Katrs gadījums skatāms individuāli. 

Dace Lebeda jautā, kas sakos līdzi situācijai. 

Notiek debates par vienotu koncepciju novadā šajā jautājumā.  

Mairita Čuda informē, ka apkopojumā par nodošanu atsavināšanai netika iekļauta bijusī 

skolas ēka Ozolniekos, Slampes pagastā. Ēka degradējas, tā nav sadalīta dzīvokļos, bet tur dzīvo 

četras personas, divām no kurām ir īres parāds. Ir iespēja piedāvāt esošajiem īrniekiem citu 

apdzīvojamo platību labākos apstākļos. Rosina ēku iekļaut atsavināmo objektu sarakstā. 

Juris Šulcs norāda, ka bijusī skolas ēka Ozolniekos būtu obligāti nododama atsavināšanai kā 

viens nekustamais īpašums. 

Ivars Liepiņš piekrīt, ka būtu jāiekļauj, ja deputāti atbalsta. 

Dace Lebeda izsaka priekšlikumu papildināt lēmuma projektu, ka svītrots tiek arī 162., 163., 

164., 165., 166. punkts. 

Evita Freimane, informējot par Kandavas un pagastu apvienības sarakstu, jautā par grozāmā 

lēmuma 325. punktu, jo mājoklim noteikts speciālistam izīrētas dzīvojamās telpas statuss. 
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Ligita Proņina attiecībā uz 325. punktu norāda, ka speciālistam izīrētu dzīvojamo telpu nevar 

nodot atsavināšanai. Ja ir vēlme nodot mājokli atsavināšanai, tad tam vispirms jānoņem speciālistam 

izīrējamā mājokļa statuss. 

Evita Freimane piebilst, ka privatizācija tiek atteikta, kamēr mājoklim ir speciālistam 

izīrējamā mājokļa statuss. 

Notiek debates par 325. punkta svītrošanu no lēmuma. 

Dace Lebeda ierosina balsot par lēmuma projekta virzīšanu izskatīšanai domei ar 

labojumiem, iekļaujot svītrojamo punktu sarakstā 162, 163., 164., 165., 166. punktu un izņemot 

325. punktu. Uz domes sēdi sagatavot precizētu apkopojumu par dzīvojamām telpām, kas paliek 

pašvaldībai, un par to labiekārtojuma pakāpi.  

Par lēmumu balso: "par"  -  
8 (Dace Adiņa, Sandis Čilipāns, Dace Lebeda, Modris Liepiņš, 

Normunds Rečs, Agnese Ritene, Juris Šulcs, Imants Valers) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

  

Nolemj: 

virzīt tālākai izskatīšanai domei lēmuma projektu “Par grozījumiem 

Tukuma novada domes 2022. gada 30. novembra lēmumā “Par pašvaldības 

dzīvojamo telpu, kas netiek nodotas atsavināšanai, sarakstu” (prot. Nr. 20, 

45. §)  ar labojumiem. 

3. § 

Par grozījumiem Tukuma novada domes 2022. gada 30. marta lēmumā  

“Par sociālās dzīvojamās mājas un sociālā dzīvokļa statusa noteikšanu” (prot. Nr. 6, 71. §) 

ZIŅO: Lelde Bičuša – Juridiskās nodaļas vadītāja. 

IZSAKĀS: Evita Freimane Ligita Proņina, Juris Šulcs, Ieva Liepiņa, Dace Lebeda. 

Ligita Proņina lūdz papildināt lēmuma projektu ar 2.37. punktu par Dārza ielu 3-3, Kandavā, 

Tukuma novadā. 

Juris Šulcs bilst, ka problēmu varbūt iespējams risināt, nevis nosaucot telpas par sociālajiem 

dzīvokļiem, bet, atbilstoši saistošajiem noteikumiem, veidot komunālos dzīvokļus un tos izīrēt 

personām, kas to vēlas. 

Ieva Liepiņa paskaidro, ka par to diskutēts darba grupā, bet nav rasts tiesiskais risinājums. 

Tika ierosināts izņemt no saistošajiem noteikumiem par sociālajiem dzīvokļiem. Likums tādus 

paredz, bet prasības grūti izpildāmas. Līdz šim nav saņemta Labklājības ministrijas atbilde uz 

lūgumu skaidrot likumā noteikto. 

Dace Lebeda rosina Tukuma novada sociālo dienestu atkārtoti lūgt Labklājības ministrijai 

skaidrojums, par vēstuli informēt arī Sociālo un veselības jautājumu komitejas deputātus. Ierosina 

balsot par lēmuma projekta virzīšanu izskatīšanai domei ar ierosināto papildinājumu. 

Par lēmumu balso: "par"  -  
8 (Dace Adiņa, Sandis Čilipāns, Dace Lebeda, Modris Liepiņš, 

Normunds Rečs, Agnese Ritene, Juris Šulcs, Imants Valers) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

  

Nolemj: 

virzīt tālākai izskatīšanai domei lēmuma projektu “Par grozījumiem Tukuma 

novada domes 2022. gada 30. marta lēmumā “Par sociālās dzīvojamās mājas 

un sociālā dzīvokļa statusa noteikšanu” (prot. Nr. 6, 71. §)” ar papildinājumu. 
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4. § 

Par pienākuma vērtību, atsavinot nekustamo īpašumu pret pienākumiem 

ZIŅO: Lelde Bičuša – Juridiskās nodaļas vadītāja. 

IZSAKĀS: Ieva Liepiņa, Juris Šulcs. 

Dace Lebeda ierosina balsot par lēmuma projekta virzīšanu izskatīšanai domei. 

Par lēmumu balso: "par"  -  
8 (Dace Adiņa, Sandis Čilipāns, Dace Lebeda, Modris Liepiņš, 

Normunds Rečs, Agnese Ritene, Juris Šulcs, Imants Valers) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

  

Nolemj: 
virzīt tālākai izskatīšanai domei lēmuma projektu “Par pienākuma vērtību, 

atsavinot nekustamo īpašumu pret pienākumiem”. 

Saskaņā ar Informācijas atklātības likuma 5. panta otrās daļas 4. punktu lēmumu projektos 

norādītie personu dati ir ierobežotas pieejamības informācija. Atbilstīgi Pašvaldību likuma 27. panta 

ceturtajai daļai tie netiek publiskoti. 

Sēdes slēgtā daļa no plkst. 9.17. 

5. § 

Par reģistrēšanu palīdzības reģistrā dzīvojamās telpas izīrēšanai 

ZIŅO: Baiba Peizuma – Komunālās nodaļas speciāliste mājokļu jautājumos. 

IZSAKĀS: Juris Šulcs, Evita Freimane, Sandis Čilipāns, Normunds Rečs, Ligita Proņina, Dace 

Lebeda. 

Notiek debates par lēmuma projekta trešo punktu. 

Dace Lebeda, uzklausot izteiktos viedokļus, izsaka priekšlikumu atlikt lēmuma projekta trešā 

punkta izskatīšanu [..]. Ierosina balsot par lēmuma projekta virzīšanu izskatīšanai domei bez trešā 

punkta, kura izskatīšana tiek atlikta. 

Par lēmumu balso: "par"  -  
8 (Dace Adiņa, Sandis Čilipāns, Dace Lebeda, Modris Liepiņš, 

Normunds Rečs, Agnese Ritene, Juris Šulcs, Imants Valers) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

  

Nolemj: 
virzīt tālākai izskatīšanai domei lēmuma projektu “Par reģistrēšanu palīdzības 

reģistrā dzīvojamās telpas izīrēšanai”, atliekot trešā punkta izskatīšanu. 

6. § 

Par dzīvojamās telpas īres nosacījumu maiņu 

ZIŅO: Evita Freimane– Kandavas un pagastu apvienības nekustamā īpašuma pārvaldniece. 

IZSAKĀS: Dace Lebeda, Lelde Bičuša, Evita Freimane. 

Dace Lebeda ierosina balsot par lēmuma projekta virzīšanu izskatīšanai domei. 



TND/23/6 

6 

 

 

Par lēmumu balso: "par"  -  
8 (Dace Adiņa, Sandis Čilipāns, Dace Lebeda, Modris Liepiņš, 

Normunds Rečs, Agnese Ritene, Juris Šulcs, Imants Valers) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

  

Nolemj: 
virzīt tālākai izskatīšanai domei lēmuma projektu “Par dzīvojamās telpas īres 

nosacījumu maiņu”. 

7. § 

Par dzīvojamās telpas izīrēšanu 

ZIŅO: Evita Freimane– Kandavas un pagastu apvienības nekustamā īpašuma pārvaldniece, 

Baiba Peizuma – Komunālās nodaļas speciāliste mājokļu jautājumos. 

IZSAKĀS: Dace Lebeda, Evita Freimane, Juris Šulcs, Imants Valers. 

Dace Lebeda ierosina balsot par lēmuma projekta virzīšanu izskatīšanai domei. 

Par lēmumu balso: "par"  -  
8 (Dace Adiņa, Sandis Čilipāns, Dace Lebeda, Modris Liepiņš, 

Normunds Rečs, Agnese Ritene, Juris Šulcs, Imants Valers) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

  

Nolemj: 
virzīt tālākai izskatīšanai domei lēmuma projektu “Par dzīvojamās telpas 

izīrēšanu”. 

Dace Lebeda lūdz painteresēties par situāciju novadā un pievērst uzmanību gadījumiem, kad 

daudzbērnu ģimenēm, ģimenēm ar bērniem vai maznodrošinātām personām mājokļos atslēgta 

elektrība parādu vai nemaksāšanas dēļ, kā arī par mājsaimniecībām, kurām vispār nav elektrības 

pieslēgumu. 

Plkst. 9.55 turpinās atklātā sēde. 

8. § 

Informatīvs – apkopojums par veselības aprūpes pieejamību un ģimenes ārstu vajadzībām 

un pašvaldības lomu veselības aprūpes nodrošināšanā 

ZIŅO: Baiba Pļaviņa – pašvaldības izpilddirektora vietniece administratīvajos un kapitālsabiedrību 

jautājumos, 

Agnese Ritene – domes deputāte. 

IZSAKĀS: Dace Lebeda, Ieva Liepiņa, Jeļena Hodakovska, Sandis Čilipāns, Baiba Pļaviņa. 

Agnese Ritene atzinīgi izsakās par to, ka tiek uzklausīti viedokļi un analizēta situācija. 

Informē par situāciju ar aptieku pieejamību novadā. Atbildot Jurim Šulcam, paskaidro, ka 

Jauntukumā nav pietiekama pircēju plūsma, lai tur izveidotu aptieku.  

Baiba Pļaviņa informē par situāciju ar ģimenes ārstiem novadā. Darbojas 22 ģimenes ārstu 

prakses, teorētiski būtu nepieciešami aptuveni 28 ģimenes ārsti. Pastāv bažas par pēctecību, jo 

piecas prakses vietas var izbeigt darbību tuvākajā laikā. Novadā darbojas septiņi feldšeru punkti, tai 

skaitā pieci ar valsts finansējumu.  
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Notiek debates par rezidentu piesaistīšanu. 

Baiba Pļaviņa piebilst, ka pašvaldības administrācijā nepieciešams speciālists, kas pārzin šo 

jomu un sadarbojas ar ģimenes ārstiem.  

Ivars Liepiņš papildina, ka nepieciešama sadarbība ar izglītības iestādēm par rezidentiem. 

Par lēmumu balso: "par"  -  
8 (Dace Adiņa, Sandis Čilipāns, Dace Lebeda, Modris Liepiņš, 

Normunds Rečs, Agnese Ritene, Juris Šulcs, Imants Valers) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

  

Nolemj: 

pieņemt zināšanai informatīvo apkopojumu par veselības aprūpes 

pieejamību un ģimenes ārstu vajadzībām un pašvaldības lomu veselības 

aprūpes nodrošināšanā. 

 

Sociālo un veselības jautājumu komitejas sēde tiek slēgta plkst. 10.25. 

Sēdes vadītāja 

komitejas priekšsēdētāja  (personiskais paraksts)  Dace Lebeda 

Protokolēja 

lietvedības sekretāre   (personiskais paraksts)  Anita Belousa 

Personas datus Tukuma novada pašvaldība apstrādājusi, pamatojoties uz Eiropas parlamenta un padomes regulas 

(ES) 2016/679 par fizisku personu aizsardzību attiecībā uz personas datu apstrādi un šādu datu brīvu apriti, ar ko 

atceļ Direktīvu 95/46EK, 6. panta pirmās daļas c) punktu – apstrāde ir vajadzīga, lai izpildītu uz pārzini attiecināmu 

juridisku pienākumu. 


